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کــوتــــاه

 آرمان ملی: مقام معظم رهبری 
در دیدار هزاران تن از مردم تبریز، 
مردم آذربایجان را پرچمدار اتحاد 
و آزادی ایران خواندند و با اظهار 
تعظیم به ملت پر عظمت ایران 
تاریخی  ۲۲بهمنِ  علت خلق  به 
امسال تأکید کردند: این حماسه 
حقیقی، پرشور و پرمحتوا نتیجه 
منحرف نشدن و استقامت ملت 
در خط انقلاب است و این راه 
پیشرفت و اقتدار، با اتحاد ملی و 
با نگاه انقلابی و نه ارتجاعی به 
مشکلات، یعنی تکیه بر همتی که 
دستاوردها را به وجود آورده، ادامه 
خواهد یافت که فعالیت جهادی و 
شبانه روزی همه مسئولان برای 
رشد اقتصادی و علاج دشواری ها به 
 ویژه تورم، زمینه ساز آن خواهد بود. 
حضرت آیت ا... خامنه  ای در تبیین 
ابعادی از حرکت بسیار ارزشمند 
به  اشاره  با  ۲۲بهمن،  در  ملت 
»تبلیغات پر سر و صدای دشمنان، 
مشکلاتی که مردم با همه وجود 
حس می کنند، هوای سرد و دیگر 
عوامل کاهنده انگیزه ها« گفتند: 
مردم با ایمان و بصیرت، همه اینها را 
نادیده گرفتند و همه با هم از شرق تا 
غرب و از شمال تا جنوب ایران عزیز 
به میدان آمدند و صدای بلند خود 
را به گوش همه رساندند که فقط 
خداوند شکور قادر است شکر واقعی 
 این حرکت عظیم ملی را بجا آورد. 
ایشان راهپیمایی »شنبه تاریخی 
ملت« را مصداق استمرار استقامت 
ملی خواندند و با اشاره به انحرافات 
تدریجی از خط اصلی حرکت در 
انقلاب ها گفتند: در انقلاب اسلامی 
هم برخی ها به دلایل مختلف با 
صراط مستقیم انقلاب زاویه دار 
شدند و کارشان به ضدیت با اصل 
انقلاب و آرمان ها کشیده شد. مقام 
معظم رهبری افزودند: بر خلاف این 
عناصر، ملت بدون احساس خستگی 
و ناامیدی و بدون خوف از ضربات، 
تهدیدات و عربده های دشمن، راه 
مستقیم را با حفظ هویت، شخصیت 
و عظمت خود ادامه داد و در همین 
مسیر، ۲۲بهمن امسال به خیابانهای 
سراسر کشور آمد و با انگیزه های 
مختلف، استقامت پر معنا و لج 
کردن با دشمن عنود را نشان داد. 
ایشان تلاش های دشمن و برخی 
عناصر در داخل را برای سست 
کردن عزم راسخ ملت و فراموش 
شدن راه انقلاب یادآور شدند و 
افزودند: از اهداف مهم اغتشاشاتِ 
پاییز این بود که مردم ۲۲بهمن را 
از یاد ببرند که در داخل هم برخی 

با استدلال های سست و سخنان 
غلط همین خط را در روزنامه ها و 
فضای مجازی دنبال می کردند که 
البته مردم آنها را ناکام گذاشتند. 
حضور همراه با تحلیل مردم از جمله 
ویژگی های راهپیمایی پر شکوه 
۲۲بهمن بود که مقام معظم رهبری 
 آن را مورد تحسین قرار دادند. 
مصاحبه های  از  گفتند:  ایشان 
مردم آشکار بود که آنها با تحلیل 
به راهپیمایی آمده اند و چون درک 
کرده بودند که آمریکا از حضور 
آنها بیمناک است، پرشور و شاد، 
با روحیه و انگیزه، و با شعارهای 
مضمون دار، جهت گیری اصلی 
خود یعنی حمایت کامل از انقلاب 
اسلامی و نظام جمهوری اسلامی را 

نشان دادند. 
 پیشرفـــت های کشــور 
و  آفرین  نشاط  واقعیت  یک 

تحسین برانگیز است
خامنه ای   .. . آیت ا حضرت 
افزودند: امپراتوری رسانه ای آمریکا 
و صهیونیست سعی می کند این 
صدای رسا به گوش دیگر ملت ها 
بشنوند  باید  که  آنها  اما  نرسد 
یعنی دستگاه های سیاستگذار در 
آمریکا و انگلیس و سرویس های 
جاسوسی دشمنان حتماً این صدا 
را شنیده اند. مقام معظم رهبری به 
غوغای تبلیغاتی در فضای مجازی 
و رسانه های دشمن در آستانه ۲۲ 
بهمن اشاره کردند و گفتند: صدای 
مخالف و معارض هم وجود داشت 
که این رسانه ها سعی کردند آن را 
بزرگنمایی کنند اما صدا و فریاد 
ملت بر همه صداهای دیگر غلبه 
کرد. »تبیین دروغ بودن و سست 
بودن ادعاهای دشمنان درباره 
جمهوری اسلامی« بخش دیگری 
از سخنان مقام معظم رهبری بود. 
ایشان گفتند: گاهی با دروغ آشکار 
می گویند نظام رو به قهقراست در 
حالی که کشور با وجود مشکلات، 
با دو سه دهه قبل کاملًا متفاوت 

است و خیلی جلو رفته است، گاهی 
هم می گویند جمهوری اسلامی به 
بن بست رسیده، اگر این ادعا درست 
است، کسی که به بن بست رسیده 
خودش از پا می افتد و به زمین 
می خورد پس چرا این همه برای 
به زمین زدن او هزینه می کنید؟ 
حضرت آیت ا... خامنه ای با اشاره 
به حملات و شبهات مکرر دشمن 
درباره ضرورتِ نداشتن توان نظامی 
که  کشوری  اولا  گفتند:  ایران 
این همه دشمن دارد باید به فکر 
خودش و ملتش باشد همچنان که 
اوایل انقلاب وقتی فهمیدم عده ای 
می خواهند هواپیماهای اف ۱۴ 
را بفروشند به سرعت مصاحبه و 
افشاگری کردم و آن حرکت ناکام 
ماند. ایشان تاکید کردند: براساس 
عقل و شرع، جهات دفاعی را کاملًا 
مورد توجه قرار داده ایم و بر اساس 
حکم قرآن، در آینده نیز هرچه 
تلاش  عرصه  این  در  می توانیم 
خواهیم کرد. مقام معظم رهبری 
در همین زمینه افزودند: کشور در 
زمینه های دیگر از جمله صنعت، 
امور زیربنایی همچون جاده سازی 
و سد سازی و عرصه های دیگر، 
چندین برابر امور دفاعی کار و 
سرمایه گذاری کرده اما دشمن که 
از تبلیغاتش درباره پهپادهای ایران، 
ترسش آشکار است، پیشرفت های 
دیگر را انکار و مسائل دفاعی را 
 ... برجسته می کند. حضرت آیت ا
خامنه ای در جمع بندی این قسمت 
از سخنانشان گفتند: به فضل الهی 
ملت به وسوسه های بدخواهان اعتنا 
نکرده و نخواهد کرد و می داند که 
هر پیشرفتی و حرکتی برای قوی 
شدن ایران، دشمنان را خشمگین 
براساس آیه شریفه  می کند که 
باید به آنها گفت از این خشم و 
غیظ بمیرید. مقام معظم رهبری 
پیشرفت های کشور را یک واقعیت 
تحسین برانگیز  و  آفرین  نشاط 
خواندند و خاطرنشان کردند: البته 

ما در تبلیغات و کار رسانه ای ضعیف 
هستیم و به مهارت لازم برای نشان 
دادن این پیشرفت ها دست نیافته ایم 
اما بازدیدکنندگان از نمایشگاه ها 
یا دستاوردهای ایران، از دستیابی 
این سطوح پیشرفت آن هم  به 
در شرایط تحریم اظهار شگفتی 
می کنند، همچنان که آن فرمانده 
چند  نیز  صهیونیست  موشکی 
سال قبل گفت من با ایران دشمن 
هستم اما در مقابل تولید آن موشک 
پیشرفته به دست دانشمندان ایرانی، 

کلاه از سر بر می دارم. 
  رشد اقتصادی و مهار تورم 

مهم ترین کارها است
ایشان تأکید بر پیشرفت ها را 
به معنی انکار ضعف ها ندانستند 
و گفتند: ضعف ها و کمبودهای 
زیادی به دلایل مختلف در کشور 
وجود دارد که بعضی از آنها مانند 
گرانی، تورم و کاهش ارزش پول 
ملی برای مردم محسوس است و 
در بخش های دیگر مانند بخش های 
اداری هم ضعف هایی وجود دارد 
اما در مقابل این ضعف ها، دو نوع 
نگاه می توان داشت. مقام معظم 
رهبری افزودند: نگاه و رویکرد اول 
این است که با نگاه به دستاوردها، 
بفهمیم این توان وجود دارد که با 
همان همتی که به این پیشرفت ها 
دست یافته ایم، امکان برطرف کردن 
ضعف ها نیز وجود دارد که این نگاه، 
نگاه انقلابی است. حضرت آیت ا... 
خامنه ای در تبیین نگاه دیگر که از 
آن به »نگاه ارتجاعی« تعبیر کردند، 
گفتند: با نگاه ارتجاعی به ضعف ها، 
اینگونه نتیجه گرفته می شود که 
فایده ای ندارد و نمی شود کاری 
کرد بنابراین باید دست روی دست 
بگذاریم یا نقِ بزنیم و ضعف ها را با 
صدای بلند مطرح کنیم و حتی مثل 
برخی ها اصل انقلاب و جمهوری 
اسلامی را انکار کنیم. ایشان با طرح 
این سؤال که »اگر ملتی ضعفی 
داشت آیا باید دستاوردهایش را 
انکار کند؟ و کدام ملتی است که 
ضعف ندارد؟« به وجود ضعف های 
مهم در کشورهای بزرگ و پیشرفته 
و  انگلیس  آمریکا،  مانند  دنیا 
فرانسه از جمله در زمینه فقر و 
بیماری و تبعیض و نبود عدالت 
اجتماعی، اشاره کردند و افزودند: 
در این کشورها نیز چندین برابر 
ایران ضعف وجود دارد اما راه حلِ 
برطرف کردن ضعف ها، تخریب 
اصل و ریشه ها نیست بلکه رویکرد 
درست، رفع ضعف ها بر اساس نگاه 

انقلابی است. 

یــادداشـــت
 الزامات سرمایه گذاری چین در ایران

عبدالرضا فرجی راد
 دیپلمات سابق

مقام معظم رهبری:  

لازمهرشداقتصادیمهارتورموثباتقیمتها ست
   پیام ملت در 22 بهمن حمایت کامل از انقلاب و نظام جمهوری اسلامی بود 

   راه حلِ برطرف کردن ضعف ها، تخریب اصل و ریشه ها نیست

   پای جوانان 
باید به مسجد و هیات باز شود

در  رهبری  معظم  مقام  دفتر  رئیس 
حاشیه مراسم بهره برداری از ۷۵۰۰ طرح 
محرومیت زدایی بنیاد مستضعفان به ارزش 
بیش از ۷۰۰۰ میلیارد تومان در پاسخ به سوالی 
درخصوص محرومیت زدایی و توانمندسازی 
افراد در مناطق کم برخوردار اظهار کرد: فلسفه 
وجودی این بنیاد محرومیت زدایی است و اصل 
این است؛ کمک به محرومان. حجت الاسلام 
والمسلمین محمدی گلپایگانی با بیان اینکه 
کارهای بزرگی انجام شده است، در ادامه ابراز 
امیدواری کرد که از بنیاد مستضعفان در دوران 
فعلی یک کارنامه درخشانی به جای بماند. وی 
افزود: اگر می خواهید نوجوانانتان در مقابل 
خطرات بیمه شوند باید پای این عزیزان و 
نوگلان به مسجد و هیات باز شود. وی همچنین 
به بنیاد مستضعفان در محرومیت زدایی اشاره 
کرد و گفت: بنیاد مستضعفان قدم های بزرگی 
برداشته است و حتما به حضرت آقا منتقل 
خواهم کرد، اما کافی نیست. مراتب علم و دانش 

را در کشور بالا ببریم. 

 حمایت از تروریست ها 
سیاست خارجی آمریکاست

سخنگوی وزارت خارجه گفت: حمایت 
از تروریست ها و جنایتکاران، بخش تفکیک 
ناپذیر سیاست خارجی آمریکاست.  ناصر 
کنعانی در توییتی در ادامه نوشت: رژیم 
صهیونیستی به عنوان مظهر تروریسم سازمان 
یافته، گروهک تروریستی منافقین و اعضای 
شکنجه گر و جنایتکار ساواک به عنوان یک 
سازمان مخوف ضدبشری و فرزند سیا و موساد، 
همگی تحت حمایت مستقیم و مستمر آمریکا 

بوده و هستند. 

 میزان حقوق در سال آینده 
به نفع مردم باشد

یک عضو هیات رئیسه کمیسیون تلفیق 
بودجه ۱۴۰۲ از نشست مشترک دیروز هیات 
رئیسه تلفیق با رئیس مجلس خبر داد.  علی 
اصغر باقرزاده در توضیح جلسه دیروز هیات 
رئیسه کمیسیون تلفیق با محمدباقر قالیباف 
رئیس مجلس، گفت: این جلسه بیشتر برای 
هماهنگی تشکیل شد. اینکه با توجه به کمبود 
وقت چطور پیش برویم. وی افزود: تبصره های 
مهمی همچون ۱۲، ۱۴، ۱۶ و ۱۸ لایحه بودجه 
مطرح شد. اینکه نوع نگاه مجلس با دولت 
متفاوت است و باید هماهنگی بیشتری صورت 
گیرد. باقرزاده همچنین گفت: موضوع تبصره 
۱۲ درباره حقوق و دستمزد برای مردم و دولت 
مهم است که مدل های مختلفی مطرح است. 
نگاه سازمان امور استخدامی و دولت و مجلس 
مختلف بوده که باید بتوانیم آنها را به هم نزدیک 
کنیم. نگاه ما این است که با توجه به منابع 
موجود آنچه به نفع مردم است تصویب شود و در 
نهایت هم باعث افزایش پایه پولی و تورم نشود.  

 گزارش به مجلس درباره 
روند تخصیص بودجه 

یک عضو کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۲ 
گفت: با مصوبه کمیسیون تلفیق، وزارت اقتصاد 
مکلف می شود که در سال آینده هر اعتباری 
را که برای پروژه ها و حقوق و مزایا می پردازد، 
به صورت برخط و روزانه و یا حداکثر ظرف 
یک هفته به مجلس گزارش کند تا در اختیار 
گیرد.  حسینعلی حاجی  قرار  نمایندگان 
دلیگانی در توضیح مصوبه کمیسیون تلفیق 
گفت: براساس این مصوبه مهم تلفیق، وزارت 
امور اقتصادی و دارایی که خزانه داری کشور 
را در اختیار دارد، مکلف شد هر اعتباری را 
که براساس قانون برای پروژه ها و حقوق و 
مزایا می پردازد، به صورت برخط و روزانه و یا 
حداکثر ظرف یک هفته به مجلس گزارش کند 
تا در اختیار نمایندگان قرار گیرد. وی ادامه داد: 
همچنین در این مصوبه سازمان برنامه و بودجه 
هم مکلف شد به گونه ای عمل کند که تفاوت 
درصد تخصیص ها به موضوعات مختلف کاهش 
یابد چرا که اکنون مثلا به پروژه ای ۱۰ درصد 
بودجه تخصیص می دهند و به پروژه ای دیگر 

۴۰۰ درصد. 

جشنواره فجر ۴۱ پرشکوه ترین 
جشنواره همه دوره ها بود 

وزیر ارشاد درباره جشنواره فیلم فجر و 
ارزیابی خود از آن، تأکید کرد: ارزیابی  را باید 
ناظران انجام دهند اما جشنواره همه جهاتش 
با موفقیت انجام شد و به جای ۲۲ فیلم، ۲۴ 
فیلم در آن شرکت کردند و بهترین داورانی 
بودند  هنری  برجسته  شخصیت های  که 
شاید چند سال بود در صحنه داوری حضور 
نداشتند امسال حاضر شدند و بهترین مجری 
که می توانست اجرا کند، این کار را انجام داد. 
جمعیت فوق العاده ای آمدند و ما شرمنده مردم 
شدیم و تعداد زیادی هم پشت درها ماندند. 
محمد مهدی اسماعیلی گفت: همه کسانی که 
جایزه بردند در جلسه حاضر بودند به جز یکی 
دو نفر که مشکلاتی داشتند و هرسال هم بیشتر 
از این غایب داشتیم. شاید کسی تصور نمی کرد 
که جشنواره فجر پرشکوه ترین جشنواره تمام 
دوره ها باشد؛ چه به لحاظ حضور، چه تنوع فیلم 

و چه تنوع ژانرها. 

 فصل جدید روابط ایران 
و چین 

  معاون اول رئیس جمهور با 
اشاره به اهمیت سفر رئیس جمهور 
اسلامی ایران به چین، آن را فصل 
جدیدی از همکاری های گسترده 
اقتصادی و نشان دهنده سطح 
تهران  میان  راهبردی  روابط 
با  و پکن خواند. محمد مخبر 
تاکید بر اهتمام ویژه دو کشور 
در خصوص پیگیری و عملیاتی 
شدن توافقات مهمی که در این 
اقتصادی،  در حوزه های  سفر 
تجاری، مالی، ترانزیت و فناوری 
صورت گرفته، تقویت ظرفیت های 
امری  را  منطقه ای  دیپلماسی 
ضروری و مهم ارزیابی و تصریح 
کرد: دستگاه دیپلماسی کشور 
و سایر بخش های مرتبط باید 
در راستای توسعه مناسبات و 
مبادلات تجاری و همچنین به 
منظور تقویت روابط و همکاری 
به ویژه  و  دیگر  کشورهای  با 
همسایگان حداکثر تلاش خود 

را به کار گیرند.

ویـــــــژه
 عباسعلی کدخدایی: 

باید گوش شنواتری نسبت به اعتراضات 
مردم داشته باشیم

آرمان ملی: رئیس پژوهشگاه شورای نگهبان در این 
خصوص که با توجه به فرمان عفو رهبری، این امر چقدر باعث 
تاثیرگذاری بر همبستگی و اتحاد بین تمام گرایش ها و عقاید 
مختلف در تمام حوزه ها شده است، گفت: انقلاب اسلامی 
ایران با حضور یکپارچه مردم و در پی تبعیت از فرمایشات 
حضرت امام در سال های اولیه انقلاب در ۴۴ سال گذشته 
شکل گرفت. در واقع آن وحدت، انسجام و یکپارچگی همه 
مردم بود که انقلاب و پیروزی آن را رقم زد. طبیعتا برای حفظ 
انقلاب و استمرار آن ارزش ها و آرمان های ابتدایی، نیاز به 
همین انسجام، وحدت و یکپارچگی داریم که همیشه مورد 
تاکید رهبری و حضرت امام خمینی هم بوده است.  عباسعلی 
کدخدایی عنوان کرد: دشمن هر از گاهی به خیال خام خود 
سعی می کند تفرقه ای را به هرشکلی بین مردم، جوانان 
و اقشار مختلف ایجاد کند. در جنگ تحمیلی به نوعی در 
جریان منافقین، در فتنه ۸۸ با بهانه انتخابات و امروز هم با 
بهانه های واهی ممکن است اتفاقی بیفتد. به هرحال در جامعه 
هر انسانی می تواند خطاهایی داشته باشد. اینکه شما بیایید از 
یک خطایی، تهدید درست کنید تا بهانه ای برای ضربه زدن به 
منافع ملی باشد، طبیعتا مردم ما هیچ وقت آن را نمی پذیرند 
و همین طور هم شد. دیدیم که مردم با اغتشاشگران همراهی 
نکردند، اگرچه آنها یک زخمی به چهره مبارک انقلاب اسلامی 
انداختند، اما مردم همراهی نکردند و مشخصا در ۲۲بهمن با 
این حضور گسترده و پرشورشان که نسبت به سال های قبل 
خیلی افزایش داشت، پاسخ محکم شان را به دشمنان داخلی 
و خارجی دادند. وی تصریح کرد: صدور فرمان عفو که نشان از 
بالندگی و بلوغ نظام جمهوری اسلامی ایران بود و توسط مقام 
معظم رهبری به صورت گسترده شامل محکومان و متهمان 
شد، می تواند یک گام بسیار موثر و بنیادین برای تحکیم 
وحدت بین مردم، جوانان و اقشار مختلفی باشد که ممکن 
است گاهی اوقات برخی از افراد با فریب دشمن خطاهایی هم 
مرتکب شده باشند، که این امر می تواند آن انسجام را تحکیم و 
وحدت مردم را قوت ببخشد. کدخدایی تاکید کرد: مسئولین 
باید تلاش بیشتر و شبانه روزی برای حل مشکلات داشته 
باشند. این مورد را از این جهت عرض می کنم که هم باید 
گوش شنوا نسبت به اعتراضات و توقعات مردم داشته باشیم 
و از طرف دیگر گوشمان را نسبت به دشمن ببندیم. هرچقدر 
گوش ما نسبت به مردم بازتر و شنواتر باشد، مشکلات را بهتر 
می بینیم، لمس می کنیم و به شکل بهتری می توانیم آنها را 

حل کنیم.

آرمان-  احسان اسقایی: راه 
رسیدن به کرسی ریاست جمهوری 
در ایران، هموار است! همین که 
بتوانی در نهادهای قدرت، جایگاه 
به  را  خود  مدیریت  قدرت  و 
نمایش بگذاری و از  فیلتر شورای 
نگهبان بگذری، به پوشیدن ردای 
ریاست جمهوری نزدیک خواهی 
شد. البته در میان روسای جمهور 
در ایران هستند افرادی که عملکرد 
آنها به جایگاه ریاست جمهوری 
وزن بخشیده است اما بوده اند 
افرادی هم که با توسل به موقعیت 
سنجی ، توانسته اند پیروز رقابت  
ریاست جمهوری شده و کوهی 
از مشکلات را برای کشور برجای 
بگذارند. محمود احمدی نژاد از این 
افراد است که به خوبی موقعیت 
را سنجید، لیستی به نام آبادگران 
را در شورای شهر علم کرد، آن 
لیست رأی آورد، خودش را شهردار 
تهران نامید و از بهشت مستقیما به 
پاستور رفت و ۸ سال در این سمت 
نشست تا اینکه مردم او و تفکرش 

را در سال ۱39۲ کنارگذاشتند. 
  تفکری که باقی مانده 

 هرچند امروز رئیسی با اختلاف 
و نگاه فکری از دولت های قبل حتی 
دولت احمدی نژاد در مسند قدرت 
نشسته است اما چند نفر از نزدیکان 
مسعود  جمله  از  احمدی نژاد 
میرکاظمی، محرابیان و مرتضوی 
و... در کابینه او حضور دارند اما 

برخی دیگر از نزدیکان احمدی نژاد 
در نهادهای خارج از دولت؛ توسط 
ابراهیم رئیسی، به جرگه مدیران 
دولتی دعوت شده اند. یکی از این 
افراد پرویز فتاح، وزیر احمدی نژاد 
بنیاد  در  است  است که مدتی 
مستضعفان با حکم ابراهیم رئیسی 
هدایت این  بنیاد بزرگ اقتصادی 
را عهده دارد. بنیاد مستضعفان در 
دوران ریاست فتاح در پروژه های 
مختلفی به کمک دولت شتافته 
است و این بنیاد بود که در کنار 
سایر نهادها توانست بعد از سال ها 
قفل آزاد راه تهران شمال را بگشاید 
و بخشی از این آزاد راه را زیر بار 
ترافیک ببرد. براساس برخی اخبار 
در اسفندماه امسال بخش هایی 
دیگر از این آزاد راه نیز توسط بنیاد 
خواهد  راه اندازی  مستضعفان 
شد.  اگر چه پرویز فتاح را در زیر 
گروه مدیران احمدی نژادی، قرار 
می دهند اما او در طول این سال ها 
تلاش کرده چهره ای اجرایی و 

منحصر به فرد از خود نشان دهد. 
  افشاگری که عذرخواهی 

کرد
بنیاد  رئیس  فتاح،  پرویز 
افشاگری های  اهل  مستضعفان 
خبرنگاری هم هست. او با حضور 
در برنامه »نگاه یک« در خصوص 
تحت  مستغلات  بازپس گیری 
تملک افراد خاص گفت: »در روز 
معارفه بنده در این سمت گفته 

بودم که برای بازپس گیری اقدام 
می کنم. برخی مانند خبرگزاری 
ایرنا و دانشکده خبر خودجوش 
اقدام به واگذاری املاک نمودند.« 
فتاح در خصوص باز پس گیری 
کاخ مرمرگفت:   این بنا سال ها 
در تملک هاشمی رفسنجانی و 
سپس در دست مجمع تشخیص 
مصلحت بود و زمانی که دولت قصد 
بهره برداری دیگری از این ملک را 
داشت با همکاری روحانی کاخ مرمر 
را باز پس گرفت. حداد عادل برای 
احداث مدرسه فرهنگ در خیابان 
فرشته بنایی را از بنیاد اجاره نمودند 
و این اجاره چندین نوبت تمدید 
شد.  ساختمان مرکز مطالعات و 
تحقیقات زنان سال ها و با مجوز 
در اختیار عده ای از بانوان از جمله 
خانم ابتکار، مولاوردی و بقیه بود 
که پیش از تصدی مسئولیت بنده 
در بنیاد، آن را تخلیه کردند. ملکی 
هم در اختیار رئیس جمهور اسبق 
برای موسسه باران بوده است که 
پیش از تصدی مسئولیت بنده در 
بنیاد، تخلیه شده بود. احمدی نژاد 
با مجوز در ملک مربوط به بنیاد 
مستضعفان با مساحت حدود هزار 
و ۸۰۰ متر مربع در منطقه ولنجک 
برای چند سال مستقر است.« 
هر چند در مراحل بعد برخی از 
این افراد توضیحانی را نسبت به 
ادعای فتاح دادند که وی رسما 

عذرخواهی کرد. 

  فتاح به چه می اندیشد؟!
 پرویز فتاح چندان هم خود را 
درگیر حاشیه ها نمی کند و اگر در 
مسیر حرکت موانعی برایش ایجاد 
می شود یا آن مانع را به حاشیه 
 می راند تا از آن مانع عبور کند یا 
اینکه تلاش می کند با توسل به 
رفتار اخلاقی مانند عذرخواهی 
دیگر آن حاشیه تکرار نشود. به نظر 
می آید فتاح در اندیشه جایگاهی 
والاتر است. او اخیرا اعلام کرده 
است که قصد ندارد به دولت برود 
و فعلا در جای خود مستحکم 
خوبی  به  فتاح  است.  ایستاده 
می داند که خود رئیسی نیز با کابینه 
عرصه  در  چالش هایی  با  فعلی 
رقابت های انتخاباتی در ۱۴۰۴ 
روبه رو خواهد شد. از این منظر خود 
را کنار کشیده، کناره گیری که البته 
با توجه به جایگاه بنیاد مستضعفان 
چندان هم کناره گیری نیست و 
اتفاقا فتاح در متن ایستاده است 
و احتمال در آینده نیت خواهد 
کرد که به نهادهای انتخاباتی هم 
ورود کند. حال اینکه او در اندیشه 
پاستور باشد یا بهارستان و بخواهد 
رقیب رئیسی شود و یا قالیباف؛ در 
آینده مشخص خواهد شد. هرچند 
صندلی قوه مقننه برای فردی 
اجرایی مانند فتاح کوچک است 
و اگر او مورد استقبال قرار گیرد 
احتمالا نشستن بر صندلی ریاست 
قوه مجریه را در نظر خواهد داشت. 

رئیس بنیاد مستضعفان ورود به دولت را رد کرد

فتاح در اندیشه پاستور یا بهارستان؟

برای ایرانیان خارج کشور 
کارت ملی صادر می کنیم 

وزیر کشور درباره عفو محکومان 
و متهمان ناآرامی های اخیر اظهار 
کرد: نگاه نظام همواره این بوده 
است که باید حداکثر تعامل و رافت 
با مردم داشته باشیم. هرکسی 
دچار مشکل شده که بتواند مورد 
بخشش قرار گیرد، حتما مد نظر 
خواهد بود. کمیته های انضباطی 
دانشجویی برای خود سازوکار 
دارند، ولی نگاه دولت این است 
که کسانی که اشتباهی کرده و به 
این اشتباه خود مُقِر هستند، مورد 
بخشش قرار گیرند. احمد وحیدی 
درباره بسته حمایتی از ایرانیان 
خارج از کشور که رئیس جمهور 
به آن اشاره کرده است گفت: برای 
ایرانیان خارج کشور که تقاضا 
داشته باشند، کارت ملی صادر 

می کنیم. 

خدمت خالصانه و بی منت 
تنها راه قدردانی از ملت   

بیان  نگهبان  شورای  دبیر 
کرد: شنبه ای که گذشت مردم 
شریف ایران اسلامی یک بار 
دیگر بصیرت خود را به نمایش 
گذاشتند و نشان دادند به عنوان 
صاحبان اصلی این انقلاب، قدر 
نعمتی که خداوند به آنها عطا 
ملامت  و  می دانند  را  کرده 
دشمنان ملامتگر، رخنه ای در 
عزم راسخ آن ها برای دفاع از 
ارزش ها ایجاد نمی کند. آیت ا... 
احمد جنتی خدمت خالصانه و 
بی منت را تنها راه قدردانی از ملت 
شریف و نجیب ایران دانست و 
گفت: هرکس مسئولیت را برای 
هدفی غیر از این کار بخواهد، 
شایستگی خود برای مسئولیت 
در نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران را زیر سوال برده است. وی 
با اشاره به عفو اخیر مقام معظم 
رهبری گفت: اقدام حکیمانه 
رهبر انقلاب ادامه دهنده راهبرد 
دائمی و موفق جذب حداکثری 
کرد:  تصریح  است. وی  نظام 
انقلاب اسلامی از این جهت که 
قیام مردمی خداباور به رهبری 
مردی الهی بود و برای برهم زدن 
مناسبات ظالمانه جهان سلطه 
شکل گرفته، ماهیتی بعثت گونه 

دارد.

   هر سفری که مقامات کشورها به کشوری دیگر انجام 
می دهند، سفری برای بهبود روابط بین دو کشور است. در این 
سفرها سیاستمداران به سمت بهبود روابط و همکاری های 
گوناگون بیشترگام بر می دارند. ایران و چین مدت هاست با 
یکدیگر به تجارت می پردازند. چین بزرگ ترین خریدار نفت 
ایران است و بزرگ ترین صادرکننده به ایران محسوب می شود. 
چینی ها بعد از اینکه از به سرانجام رسیدن توافق وین ناامید 
شدند دیگر هیچ گونه سرمایه گذاری جدیدی را در ایران به 
رغم وجود توافق ۲۵ ساله نپذیرفتند. حتی در برخی از نقاط 
مانندپارس جنوبی، آزادگان و شاهراه تهران شمال ادامه مسیر 
را لغو کردند. چینی ها با قرارداد خوبی هم از سوی ایران مواجه 
شدند و دولت پیشنهاد داد که چین ۴ میلیون مسکن در ایران 
در برابر نفت بسازد اما چینی ها در این مورد تصمیمی نگرفتند. 
علت را هم باید در آن دانست که در سرمایه گذاری های بزرگ 
باید مبالغی از سوی کشورها به سیستم مالی کشور دیگر تزریق 
سرمایه صورت گیرد و چون امکان اینکه این حجم از سرمایه از 
طریق سیستم بانکی در ایران سرمایه گذاری شود وجود ندارد، 
چینی ها در حال انتظار کشیدن هستند تا ببینند برجام چه 
می شود. سفرآقای رئیس جمهور سفرخوبی است و توافقاتی 
هم در این سفر بین روسای جمهور ایجاد خواهد شد. توافق با 
قرارداد متفاوت است و توافق هیچ گونه الزام اجرایی ندارد اما 
اگر توافق به قرارداد تبدیل شود هرطرف که زیر قرارداد بزند 
باید خسارت بپردازد. توافقات این سفر هم بسیار خوب است 
اما طبق آمارهایی که دولت های قبل اعلام کرده اند بیش از 9۰ 
درصد توافقات ایران با سایر کشورها عملیاتی نشده است اما 
صرف توافق نشان دهنده دوستی و تمایل طرفین به همکاری 
است. شنیده ها از آن خبر می دهد که در این سفر ۲۰ توافق بین 
ایران و چین منعقد شده است. این توافقات خوب است به شرط 
اینکه ایران مساله اف ای تی اف را حل کند و سیستم بانکی ایران 
به سیستم بانکی جهان وصل شود و پول های ایران در سیستم 
بانکی به گردش درآید و دلار به راحتی بتواند وارد سیستم 
بانکی ایران شود تا خارجی ها بدون مانع بتوانند در ایران 
سرمایه گذاری کنند. در نتیجه این توافقات ایران با چین خوب 
است اما به علت اینکه عملیاتی نمی شود کم کم از نظرها پنهان 
خواهد شد. چین و ایران البته در زمینه های تجاری با هم کار 
می کنند تجارت در حال انجام است اما سرمایه گذاری صورت  
نمی گیرد و این مورد اجرا نخواهد شد مگر اینکه به راحتی 
بتوانند از طریق سیستم بانکی در ایران سرمایه گذاری کرده 
و شرکت های آنها نیز از سوی آمریکا به علت همکاری با ایران 
تحریم نشود.  چینی ها ساخت گذرگاه شمال به جنوب در ایران 
در نظر دارند و اجرای آن بسته به آن دارد که ایران بتواند زمینه 
سرمایه گذاری در یکی از بنادر جنوبی را برای چین فراهم کند 
و ایران و چین مشترکا از این مسیر سود ببرند.  این مورد نیاز 
به سرمایه گذاری دارد و تا زمانی که تحریم لغو نشود و اقتصاد و 
ژئوپلیتیک ایران باز نشود و روابط خارجی ایران گسترش نیابد، 
نمی توان انتظار داشت چینی ها در ایران به سرمایه گذاری 
بپردازند. غیر از این نمی توان انتظاری در مورد سرمایه گذاری 
چینی ها در ایران داشت و تنها باید به تجارت با چین یعنی 
خرید نفت توسط چین از ایران و در برابر تامین کالاهای مورد 

نیاز ایران از چین اکتفا کرد. 


